
    Protokół Nr XIII.2012  
z trzynastej sesji Rady Gminy Męcinka 

w dniu 17 lutego 2012 r.  
 
Na stan 15 –tu radnych w sesji udział wzięło 14-tu radnych. Nieobecna radna – Jolanta 
Dubińska.  
 
Otwarcia sesji  Rady Gminy Męcinka dokonał przewodniczący rady Wiesław Gregulski 
wypowiadając formułę: „Otwieram trzynastą sesję  Rady Gminy Męcinka”. 
Powitał przybyłych na sesję : radnych Gminy Męcinka, wójta gminy -  Zbigniewa 
Przychodzenia, z-cę wójta – Andrzeja Czecha skarbnika gminy - Józefa Święcickiego i 
sekretarza gminy – Zygmunta Melnera, kierowników jednostek organizacyjnych, redaktora 
Nowej Gazety Jaworskiej oraz przybyłych na sesję mieszkańców gminy. W imieniu własnym 
i rady przywitał zaproszonych gości w osobach księŜy proboszczów : Marka Kluwaka, Marka 
Lacha, Jana Bryję i Zbigniewa Dyla.  
 Po przywitaniu obecnych i stwierdzeniu quorum przedstawił porządek posiedzenia, 
który przewidywał :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie od ostatniej sesji.  
3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań.  
4. Sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Męcinka. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie :  
      1/ nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Męcince, 
 2/ uchwalenia zmiany studium  uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania 
 przestrzennego Gminy Męcinka,  
 3/ wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości 
 gruntowych, stanowiących własność Gminy Męcinka  na okres do 3 lat, 
 4/ zmian w budŜecie gminy na 2012 rok,  
 5/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka na lata 2012  – 
 2028,  
 6/ projektowanej likwidacji Sądu Rejonowego w Jaworze. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
7. Wolne wnioski i informacje.  
8. Zamknięcie sesji.  

Radni nie wnieśli wniosków do porządku obrad.  
Ad. 2.  
Informację o pracy w okresie od ostatniej sesji przedstawił wójt Zbigniew Przychodzeń.  
Następnie przedstawił podsumowanie pracy urzędu w roku 2011. 
Zgłoszono następujące uwagi i zapytania :  
Ksiądz Proboszcz Marek Kluwak zauwaŜył, Ŝe informacja ta dotyczy roku 2011, a 
przedstawiono w niej dotacje udzielone parafiom w latach 2006 – 2011, ale akurat nie było 
takich dotacji w 2011 roku.  
Radny Andrzej Ankus z kolei zwrócił się z wnioskiem aby w informacji tej pokazać równieŜ 
na co zostały te dotacje wykorzystane.  
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe środki te zostały przekazane jako dotacja na ratowanie zabytków.  
Radny Krzysztof Karaban zwrócił się  z zapytaniem w jakim terminie przeznaczone zostaną 
środki na remont świetlicy w Chełmcu.   
Wójt gminy poinformował, Ŝe zrezygnowano z budowy nowych świetlic w tych 
miejscowościach i w pierwszej kolejności  w Sichowie robiony będzie dół świetlicy, po to aby 
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środków zostało  na Chełmiec. Odbudowę tych świetlic zaplanowano poprzez pozyskanie 
środków w ramach programu LEADER. Po ogłoszeniu konkursu, o złoŜeniu wniosku wójt 
gminy obiecał, Ŝe poinformuje radnych. 
Innych uwag ani zapytań nie było.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka przyjęła informację Wójta Gminy o 
działalności w okresie pomiędzy sesjami  do akceptującej wiadomości.  
Informacja  stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. 3.  
Interpelacje i zapytania zgłosili radni :  
Stanisław Prędkiewicz z Męcinki – zamontowanie barierki przy Ośrdku Zdrowia w Męcince, 
zabezpieczającej rów.  
Wójt gminy wyjaśnił, Ŝe w zaleŜności od głębokości rowu montuje się barierki. Sprawa ta 
zostanie zbadana.  
Małgorzata Stawowczyk z Piotrowic 
Mieszkańcy Piotrowic w wyniku sortowania śmieci mają potrzebę zmiany umów na wywóz 
nieczystości na dłuŜsze okresy.  
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe umowy mieszkańcy mogą zmienić indywidualnie. 
Franciszek Rudziec ze Słupa 
Czy firma realizująca inwestycję wodno-kanalizacyjną w m. Słup, Sichów i Sichówek 
odpowiedziała w jakim terminie zostaną naprawione drogi po przeprowadzonej inwestycji.  
Zobowiązać firmę WAKOZ do naprawienia drogi zniszczonej poprzez transport kamienia. Z 
drogi tej korzystają mieszkańcy górnej części wsi.  
Mirosław Brzozowski z Sichowa  
 Czy gmina do końca rozliczyła się  z firmą, która  wykonywała kanalizację w tych 
miejscowościach. Firma ta korzystała z wysypiska śmieci w Sichowie i niestety droga do 
wysypiska jest przez to zniszczona. 
Występują problemy techniczne przy zaworach.   
Przy posesji Nr 7 P. Kwiatkowskiej koniecznym jest pogłębienie rowu. Woda która spływa z 
wyŜszego terenu gromadzi się na jej posesji.  
Jan Tomaszewski z Chroślic 
Zgłosił konieczność zamontowania barierki odgradzającej rów od chodnika  przy posesji P. 
Tomasika. 
Zamontowanie tablic ogłoszeniowych przy przystanku i drugą w końcu wsi.  
Grzegorz Pisulski z Myślinowa 
Zamontowanie tablicy ogłoszeniowej przy przystanku k/boiska w Myślinowie. 
Andrzej Ankus z Piotrowic  
Czy gmina wystosowała pismo do p. Węglewskiego w sprawie przekazania części parku.  
Wójt gminy wyjaśnił, Ŝe zabiegał o spotkanie w tej sprawie ale do chwili obecnej do niego nie 
doszło.  
Andrzej Ankus zwrócił się z zapytaniem, czy sołectwo moŜe rozmawiać w tej sprawie z p. 
Węglewskim.  
Wójt gminy wyraził zgodę.   
Ad. 4.  
Przewodniczący rady w związku z tym, Ŝe radni w materiałach otrzymali sprawozdanie z 
wysokości ze średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez  gminę, a takŜe szczegółowo omówione ono 
zostało na posiedzeniach komisji stałych rady gminy w dniu 15 lutego br. zwrócił się z 
zapytaniem, czy mają uwagi bądź wnioski do sprawozdania.  Radni nie zgłosili Ŝadnych 
zapytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe 
sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
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awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez  gminę za 2011 rok Rada Gminy 
Męcinka przyjęła do wiadomości. 
Ad. 5.  
W trakcie rozpatrywania i podejmowania uchwał na sali nieobecny radny  Krzysztof Karaban. 
Przed przystąpieniem  do rozpatrywania uchwał przewodniczący rady poinformował 
obecnych, Ŝe  wszystkie projekty uchwał przeanalizowały komisje :  
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Infrastruktury Technicznej, BudŜetowo – Finansowa, 
Oświaty i Spraw Społecznych oraz Rewizyjna.  
Komisje nie wniosły uwag do projektów uchwał i zaopiniowały je pozytywnie.  
Ad. 5/1. 
Jako pierwszy rozpatrzony został projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Męcince. 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków w sprawie projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka jednogłośnie podjęła uchwałę  w 
sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Męcince i uchwała w 
tej sprawie Nr XIII/75/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad. 5/2. 
Kolejny projekt uchwały dotyczył  uchwalenia zmiany studium  uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Męcinka. 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków w sprawie projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka jednogłośnie podjęła uchwałę  w 
sprawie uchwalenia zmiany studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Męcinka i uchwała w tej sprawie Nr XIII/76/2012 stanowi załącznik 
do protokołu. 
Ad.5/3. 
Kolejny projekt uchwały dotyczył wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Męcinka na okres do 3 lat. 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków w sprawie projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka jednogłośnie podjęła uchwałę  w 
sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości gruntowych, 
stanowiących własność Gminy Męcinka na okres do 3 lat i uchwała w tej sprawie Nr 
XIII/77/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad. 5/4. 
Kolejny projekt uchwały dotyczył  zmian w budŜecie gminy na 2012 rok. 
W sprawie projektu uchwały glos zabrali :  
Radny Grzegorz Pisulski zwrócił się z zapytaniem, która droga w Myślinowie ujęta została do 
odbudowy.  
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe jest to droga biegnąca od wsi do drogi wojewódzkiej k/ posesji p. 
Gulki, gdzie urządzane jest gospodarstwo agroturystyczne. Droga ta zostanie poszerzona. 
Przewidywany koszt do 50 tys.zł, będzie to zamówienie sprzętu. Kamień na drogę  gmina 
otrzyma w formie darowizny z kopalni.  
Poza tym wójt poinformował obecnych, Ŝe w planie wydatków majątkowych zapisano 
ponadto 120 tys. na  dotacje z budŜetu gminy do przydomowych oczyszczalni w 
Kondratowie, Pomocnem, Muchowie, Myślinowie i Stanisławowie. Pojawiają się środki do 
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pozyskania na ten cel w ramach zrównowaŜenia rozwoju we wszystkich miejscowościach 
gminy. Realizacja tego zadania polegała będzie na złoŜeniu wniosku do Funduszu Ochrony 
Środowiska, przy udziale środków z budŜetu gminy i właściciela.  
Poinformował o  zapisaniu wydatku na  odbudowę stawu w Sichówku w ramach ochrony 
bioróŜnorodności biologicznej  i krajobrazu, jako teren rekreacyjny. Gmina spodziewa się 
pozyskać dotacje  na to zadanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i 
Dolnośląskiej Odnowy Wsi.  
W dalszej części poinformował obecnych, ze zaplanowano równieŜ wydatek inwestycyjny w 
wys.40 tys. zł na  postawienie brakujących punktów oświetleniowych na terenie gminy. 
Zapisane zostały równieŜ środki na odbudowę  świetlic w Sichowie i Chełncu w ramach 
programu  LEADER. Przewidywane środki na ten cel to 220 tys. zł dotacja z programu i 100 
tys. zł z budŜetu gminy.  
Radny Mirosław Brzozowski podziękował wójtowi za „pochylenie się nad problemami 
mieszkańców  Sichowa, Chełmca i Sichówka”.  
Następnie zwrócił uwagę, Ŝe cały  2011 rok mówiono o potrzebie  oszczędzania , odstąpienia 
od pewnych inwestycji, wprowadzenie równieŜ uchwały o racjonalizacji wydatków. 
Następnie przy uchwalaniu budŜetu po stronie przychodów zapisana jest poŜyczka w wys.  
477 tys. zł. W tym projekcie  plan przychodów przedstawiony został w wys. 1.596.121,54 zł .  
W sprawie przedstawionego projektu uchwały i zapytania w tej sprawie głos zabrał Skarbnik 
Gminy i wyjaśnił, co następuje :  
Ustawa określa dochody i przychody. Na przychody składają się poŜyczki, kredyty, obligacje 
oraz wolne środki z roku ubiegłego. Przedstawiona w projekcie uchwały kwota, to wolne 
środki, które zostały na rachunku bankowym na koniec roku i wprowadzone zostały do 
budŜetu jako przychody. Na rok 2011 planowana była nadwyŜka budŜetowa ale nie w takiej 
wysokości.  
Radny Mirosław Brzozowski – czy nie byłoby uprawnionym  stwierdzenie, Ŝe doszło do 
pomyłki przy planowaniu budŜetu na 2011 rok. Dochody wraz z przychodami wzrosły o ok. 
13 %. Stwierdzić równieŜ naleŜy, Ŝe były środki z zewnątrz a nie realizowano niektórych 
zadań.  
Skarbnik gminy – planowana była nadwyŜka budŜetowa na 2011 rok, ale w niŜszej 
wysokości. Przy czym wprowadzenie oszczędności było konieczne aby osiągnąć 
indywidualne wskaźniki zadłuŜenia i spłat w wieloletniej prognozie finansowej na rok 2014. 
Dlatego teŜ oszczędzać musimy do roku 2014. Poinformował równieŜ , Ŝe największe 
wpływy do budŜetu były w IV kwartale z urzędów skarbowych.  Trudno jest określić jakie 
dochody będą, wpisujemy wskaźniki określone przez Ministerstwo Finansów. Skarbnik 
poinformował, Ŝe na osiągnięcie wyŜszej nadwyŜki od planowanej wpłynęło wykonanie 
dochodów za 2011 r. na poziomie 103 % oraz ograniczenie wydatków do 93%. Jednocześnie 
zapytał radnego Brzozowskiego, czy to jest duŜy błąd w stosunku do planowanego budŜetu?. 
Radny odparł, Ŝe nie jest to duŜy błąd.  
Radny Mirosław Brzozowski poprosił o wyjaśnienie w tej sprawie na piśmie.  
Wójt Gminy przypomniał radnym uwagi z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowe we 
Wrocławiu odnośnie zadłuŜenia gminy do projektu uchwały w sprawie przyjęcia budŜetu 
Gminy Męcinka na 2011 rok  i wniosek aby zmniejszyć zadłuŜenie.  
Więcej uwag ani zapytań nie było.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie jednogłośnie    
podjęła uchwałę  w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2012 rok i uchwała w tej sprawie Nr 
XIII/78/2012 stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. 5/5.  
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Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka 
na lata 2012 – 2028. 
W sprawie projektu uchwały wójt gminy wyjaśnił, Ŝe zwiększono spłatę zadłuŜenie na 2012 
rok poprzez wykupienie obligacji na kwotę 300 tys zł. I w zmniejszono o taką kwotę 
zadłuŜenie w roku 2019.  
W sprawie projektu uchwały radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie jednogłośnie    
podjęła uchwałę  w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka na 
lata 2012 – 2028 i uchwała w tej sprawie Nr XIII/79/2012 stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. 5/6.  
Ostatni projekt uchwały dotyczył projektowanej likwidacji Sądu Rejonowego w Jaworze. 
Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani wniosków do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 13-tu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie jednogłośnie    
podjęła uchwałę  w sprawie projektowanej likwidacji Sądu Rejonowego w Jaworze i uchwała 
w tej sprawie Nr XIII/80/2012 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 6.  
W sprawach róŜnych głos zabrali :  
Radny Wojciech Lichoń zauwaŜył, Ŝe scalanie gruntów w miejscowościach Pomocne i 
Kondratów nie ma sensu, bo w duŜej mierze co było moŜliwe  to zostało zrobione w tym 
kierunku.  
Wójt gminy wyjaśnił, Ŝe jest duŜo dróg zlikwidowanych i połączonych działek rolnych 
fizycznie ale nie jest to zrobione geodezyjnie i prawnie.  To dobrze, Ŝe sąsiednie działki są w 
rękach poszczególnych rolników, ale naleŜy je scementować w jednolite areały, a to znaczy, 
Ŝe scalanie w tych miejscowościach przebiegnie łagodnie.   
Sekretarz gminy zwrócił się do organizatorów imprez kulturalnych  o zawiadamianie urzędu 
gminy w terminie na dwa tygodnie przed organizacją imprezy. W sprawie zapewnienia 
bezpieczeństwa uczestnikom takich imprez gmina dogadała się z Policją, Ŝe z odpowiednim 
wyprzedzeniem poinformuje o planowanej imprezie, aby Policja mogła sobie zaplanować 
patrol w tym terenie.  
Ad. 7.  
W sprawie zgłoszonych interpelacji i zapytań radnych głos zabrał sekretarz gminy. 
Poinformował, Ŝe wykonawca sieci wodno-kanalizacyjnej wykonał poprawki na drogach we 
wskazanych miejscach. Jeszcze przed opadami śniegu wykonane zostały zdjęcia 
przedstawiające zrealizowanie tych prac.  Gmina jest  w stałym kontakcie z tą firmą i 
przedstawiona zostanie firmie sprawa zniszczonej drogi do wysypiska.  
Ad. 8.  
Przewodniczący rady stwierdził wyczerpanie porządku dziennego sesji. 
Podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach.  
Trzynastą  sesję Rady Gminy Męcinka ogłosił za zamkniętą.  
 
Protokołowała : 
 
Małgorzata Rodzeń  


